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Ja està tot a punt. Els torrons i els
caganers ja han envaït els carrers
de tot el país i els comerciants es
preparen per intentar millorar les
seves vendes i maquillar els re-
sultats dels últims mesos. I és que
durant el Nadal, el balanç de
vendes dels botiguers millora
considerablement. 

Des de la Confederació de
Comerç de Catalunya (CCC) s’es-
pera que durant aquesta cam-
panya de Nadal “s’incrementin les
vendes un 4% respecte a l’any
passat”, especialment en els sec-
tors de l’alimentació, de l’elec-
trònica i de la moda, entre altres. 

Miquel Àngel Fraile, secreta-
ri general de CCC, assegura a
aquesta publicació que “la situa-
ció de l’economia de les famílies
ha millorat”, i assenyala que “l’a-
tur s’ha reduït una mica, aspec-
te que provoca que enguany hi
hagi més consumidors poten-
cials”. A més, des de la CCC pre-
veuen que l’ocupació en el sector
augmenti entre un 2 i un 3%, el
que podria significar la creació de
prop de 6.000 llocs de treball. 

Aquestes esperances se su-
men a la lleugera millora dels re-
sultats de venda durant l’últim
semestre d’enguany, malgrat les
temperatures anormals i lleuge-
rament càlides de l’últim mes de
novembre, un fenomen que ha
perjudicat el sector de la moda,
que no ha pogut vendre gaire

roba de cara a aquesta tempora-
da d’hivern. 

IMPORTANT TRADICIONS
Durant el darrer cap de setmana
de novembre el sector es va su-
mar a la campanya del Black Fri-
dayo Divendres Negre, una tra-
dició anglosaxona importada du-
rant la qual el petit i gran comerç
ofereix descomptes d’entre el 20
i el 50%. “Estem en un món glo-
balitzat, i tot i que hem de refor-
çar les nostres tradicions, si amb
aquesta moda ajudem al fet que
es mogui el consum, benvingu-
da sigui”, afegeix Fraile. 

El comerç català frisa per
trencar la dinàmica de pèrdues
dels últims anys. “Veiem la llum
al final del túnel, però encara no
estem bé del tot”, conclou Fraile. 

» Els comerciants afronten la campanya de Nadal amb la previsió d’un augment de les vendes del 4%
» El Black Friday, o Divendres Negre, es comença a consolidar tant al petit com al gran comerç català

F. Javier Rodríguez
CORNELLÀ

REDACCIÓ4Davant la incerte-
sa que viu Barcelona en el tema
de l’obertura dels comerços en
els dies festius durant aquest Na-
dal, les poblacions de l’àrea me-
tropolitana es presenten com
un destí alternatiu per als com-
pradors que trobin les persianes
abaixades a la capital catalana.
Aquest és el cas de Cornellà, que
obrirà els seus comerços el prò-
xim diumenge 28. 

“No sé com anirà la cosa,
però tenim esperances”, explica
a Línia CornellàDolors Campos,
membre de la junta de Cornellà

Compra a Casa. Campos re-
marca que durant aquests dies
“la gent ja ha cobrat la paga ex-
tra de Nadal”, un aspecte, diu,
“que animarà les vendes”. 

Per altra banda, les sensa-
cions del comerç local de cara a
aquesta campanya de Nadal són
positives. Amb motiu d’aquestes
dates, els establiments de Cor-
nellà Compra a Casa posen en
marxa diverses iniciatives per di-
namitzar les vendes a la ciutat.
“Són campanyes que espero-
nen el comerç de proximitat de
Cornellà”, conclou Campos.

Cornellà, un destí alternatiu
per fer les compres de Nadal

El sector comercial preveu un augment de la contractació d’entre el 2 i el 3%. Foto: Arxiu

L’hora de la veritat   
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Els mitjans de comunicació en
van plens a vessar, Cuba i els
USA restabliran relacions diplo-
màtiques i per trencar el gel han
fet un intercanvi d’espies. Com
és natural, segons els mitjans li-
berals diuen que han guanyat els
seus i els esquerranosos que han
guanyat ells. És una simplificació
perversa, quan dues parts es po-
sen d’acord sempre es perd al-
guna cosa i es guanya una altra.
Cinquanta-tres anys d’embarga-
ment han fracassat i a l’hora de
repartir les culpes i demanar res-
ponsabilitats, n’hi ha per a tot-
hom, sempre que hi ha un litigi o
una desavinença entre dues parts
es pot repartir a banda i banda.
Fer aquest pas per part d’Obama
i Castro, és cosa de dos estadistes
valents, deixant a banda el què
diran ara els més encasellats en
velles fórmules immobilistes, de
què el president dels USA ha
claudicat i s’ha humiliat, mentre
que des de l’altra banda diran
que Castro s’ha venut al poder
econòmic americà, que ha rene-
gat dels principis socialistes i d’al-
tres simplicitats. Tinc amics i co-
neguts amb molts lligams a Cuba
i estic segur que tots se n’alegra-
ran d’aquesta notícia, lligams de
família, d’amistat, de negocis,
culturals i de solidaritat que ens
fan sentir molt properes les bo-
nes noves pels cubans. Des de fa
molts anys Catalunya i Cuba han
establert relacions amistoses, es-
perem que continuïn i millorin
si potser. Tots els contenciosos i
guerres entre països, nacions, so-
cietats o persones sempre s’aca-
ben negociant al voltant d’una
taula. En aquest cas el poble cubà
és sense cap dubte el que hi gua-
nya i ens hem de felicitar-nos.

4Bones notícies
per Jordi Lleal

#OperacióPandora#AdéuTorresDulce #FiDelBloqueig

4La defensa del Barça
per Sergi Villena 

Ja fa trenta-cinc  anys de la pri-
mera vegada que vaig pensar
en allò que anomeno “indica-
dor xinès”. Va ser en un viatge
a Paris que em va sorprendre
veure una família d’origen
oriental formada per pare,
mare i tres nens. Els primers
parlaven en mandarí entre ells
i als seus fills. Aquests darrers
els responien en francès.

Poc més tard vaig  ser  tes-
timoni del mateix fenomen a
Londres (dins un McDonalds).
A la taula veïna la conversa era
absolutament mixta, amb els
pares, un fill gran i un fill pe-
tit parlant en xinès i dos fills
mitjans responent en anglès.
Però quan vaig prendre real-
ment consciència   del factor
infantil mandarí com a “indi-
cador de normalitat” fou a
Gant (Flandes).  Hi vaig estar
en un moment que la parla fla-
menca encara era una mica fe-
ble en relació al francès, mal-
grat que els patriotes s’esfor-
çaven a “desconèixer” la llen-
gua dels valons responent en
anglès qualsevol pregunta que
se’ls feia en francès. Fou en
aquest context que, entre im-
migrants grecs, albanesos,
africans i flamencs ligh, tots
ells parlant en francès, em va
sorprendre veure un grup de
nens d’origen xinès jugant en-
tre ells en neerlandès.

Els darrers dies he tingut
oportunitat de copsar la reali-
tat d’alguns patis d’escola de
l’eixample barceloní. Ningú se
sorprendrà si us dic que la ma-
joria de la quitxalla juga en es-
panyol, però he pogut veure
que quan han de dir-se alguna
cosa al marge de la represen-
tació del  joc fan servir el cata-
là, l’espanyol o altres idiomes en
funció de l’origen dels membres
del grup. Així, doncs, no és rar
que un grup heterogeni  format
per barcelonins d’origen i ma-
grebins parlin entre ells en ca-
talà, encara que quan després
els toca parlar als d’origen lla-
tinoamericà es limitin a adre-
çar-se en espanyol a la resta.

I què passa amb els xine-
sos?  D’entrada em pensava que
farien com els marroquins  en
grup (usant el català) i alhora
com els sud-americans  si és un
grup homogeni xinès (és a dir,
parlant en mandarí entre ells).
Però m’ha sorprès que allò que
he vist no se sembla ni al París
ni al Londres de fa quaranta
anys, però menys encara  a
Flandes. A totes quatre escoles
he vist grups xinesos parlant
entre ells en la llengua del país
veí, en espanyol.  M’ho prenc
com un indicador. Hem digni-
ficat molt la llengua catalana en
aquests quaranta anys, però
ens queda molta feina.

per Manel Fantassin 

4L'indicador lingüístic xinès

Sí, és el problema endèmic al
Barça des de fa anys i segueix
sense resoldre’s. La lamentable
planificació esportiva no ha sa-
but encara trobar la tecla o les
peces que li manquen al siste-
ma defensiu de l’equip. I amb la
possible sanció de la FIFA -
que podria deixar el club dos
anys sense poder fitxar- en l’ho-
ritzó, un té la sensació que la re-
reguarda blaugrana està des-
compensada i pot novament
convertir-se en un colador quan
arribin les cites importants. 

Especialment flagrant és el
cas del lateral dret. Dani Alves,
que probablement deixarà l’en-
titat a finals de temporada, és
l’única opció per a Luis Enrique
en aquesta demarcació. Els al-
tres dos teòrics laterals drets

purs no representen a dia d’a-
vui cap alternativa.

La inexplicable contracta-
ció del brasiler Douglas ( juga-
dor que sembla a anys llum de
tenir el nivell mínim per a ju-
gar en aquest equip), i la inex-
plicada situació de Montoya
(relegat pel tècnic a una eterna
suplència que segurament el
portarà a marxar a un altre club
en l’imminent mercat d’hi-
vern) fan que si no pot jugar Al-
ves s’hagi de recórrer a experi-
ments. La resta de variants
passen per utilitzar un esquer-
rà a cama canviada com Adria-
no, o provar amb un central
com Bartra que ja havia jugat
en aquesta posició durant la
seva etapa al filial. Per tant, la
descompensació és patent.

@XSalaimartin: La dimissió de Torres
Dulce: nova confirmació de la deriva abso-
lutista del PP i la seva manipulació sectària
de les institucions democràtiques.

@crazypolitoleg: Cuba s'ha obert al lliure
comerç i a allunyar-se de Veneçuela, però
segons alguns "experts" els perdedors són
els Estats Units. Ai las!!

@ramircalvo: Algú em pot dir quantes
bombes i armes guardaven els "terroristes
anarquistes" que han detingut aquesta mati-
nada a Barcelona?
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COMERÇ EDUCACIÓ

Sense notícies de la gratuïtat 
parcial de la zona blava al Nadal

Sabies que.....

Ara farà un any, CiU va presentar una moció
demanant la gratuïtat parcial de la zona blava
a aquelles persones que compressin als co-
merços de la ciutat durant la campanya de
Nadal. La moció, va ser aprovada amb els vots
a favor del PSC i el PP, i l’abstenció d’ICV. 

La mesura consisteix en establir una gratu-
ïtat durant els primers 30 minuts d’estaciona-
ment a la zona blava, per a aquelles persones
que comprin als comerços de la ciutat, per un
import inferior a 50€ i els primers 60 minuts en
aquelles compres superiors als 50,01€, sem-
pre i quan es compri en els establiments adhe-
rits a l’Associació de Comerciants Cornellà
Compra a Casa durant els dies de Nadal.

Una vegada ja començada la campanya de

Nadal, el govern municipal que va dir que l’any
2013 no ho podien fer ja que era molt precipi-
tat. Així, després de més d’un any, la mesura
segueix sense estar en vigor i els comerços de
la ciutat no han rebut la informació correspo-
nent per a aquests dies de Nadal. Així, el go-
vern municipal falta als seus compromisos
d’implementar una mesura a favor del co-
merç local i dels ciutadans i ciutadanes de
Cornellà. 

L’estacionament regulat de zona blava en
els diferents carrers i zones comercials de Cor-
nellà és un mecanisme que facilita la rotació i
l’aparcament, i alhora és un element que po-
tencia i promou el comerç local, un estímul que
pretén afavorir tant a clients com a comer-
ciants.

Bonificacions previstes
Compres inferiors a 50 €, 
gratuïtat dels primers 30 minuts
d’estacionament.

Compres superiors a 50 €,
gratuïtat dels primers 
60 minut

Des de l’inici de la legislatura, fins a l’últim 
exercici pressupostari, l’Ajuntament ha passat 
de destinar al manteniment per a cada escola 
de la ciutat de 8.173 € anuals a tan sols 3.575 €?   

L’Ajuntament hauria  de destinar més esforços
a treballar colze a colze amb la Generalitat, i re-
colzar a la Generalitat en allò que també en té els
compromisos. 

Curiositat
A l’exposició Cornellà 1714. Un muni-
cipi barceloní en la cruïlla de dos segles
al Palau de Can Mercader es pot veure
el llibre conegut com “l’Ascurabutxa-
ques” (mirar el llom del llibre). Pertany
a Sant Boi, i es registraven els paga-
ments pels vilatans al cadastre, un im-
post implementat per Felip V al 1716,
just després de la guerra de Successió.
Aquest nou impost sobre el cadastre,
semblant a l’actual lBI, pretenia sufra-
gar les despeses de la guerra i de man-
teniment de l’exèrcit borbònic una
vegada acabada la guerra. L’impost va
implicar pagar entre 8 i 10 vegades
més a molts municipis del Baix Llobre-
gat; d’aquí el seu nom popular com a
escurabutxaques.

www.ciucornella.cat
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Un millor 2014 i un
il·lusionant 2015

Arriba finals d’any i és l’hora de fer balanç. El 2014 serà, sens dubte, un
any històric que recordarem molts de nosaltres. Una escena política real-
ment ambiciosa i il·lusionant com feia anys que no teníem. L’èxit del 9N
demostra l’esforç, la perseverança i la constància dels catalans per acon-
seguir allò que volem. És el tarannà que ens defineix com a país i ciutat.
Si l’onada del 9N ens ha permès arribar tant enllà, l’onada que hem de fer
unitàriament ens ha de permetre saltar d’una vegada per totes el mur de
l’Estat espanyol.

I també el mur que tenim al govern del nostre Ajuntament! Les
mateixes idees, la mateixa forma de fer dels anys vuitanta... encara la
tenim present al govern municipal. La pràctica situació de paràlisis que
entre el PSC i ICV a l’Ajuntament porten a terme, no permet revitalitzar
la ciutat i posar-la a l’alçada d’una ciutat moderna del segle XXI. Aquestes
falses polítiques progressistes d’impostos, vivenda pública de propietat,
de treball... ens resten quan el que necessitem són esforços en accions
efectives i de redistribució. Quan veus que el món vola, els nostres hàbits
es transformem, ens tornem més crítics, volem saber més i amb més
rigor... tot s’atura de cop i volta a Cornellà. Tenir una administració mu-
nicipal lenta i sense estar a l’alçada d’aquest nou segle ens està traient
masses oportunitats. El nostre esperit de superació és el que ens mou a
no conformar-nos amb el que tenim. I volem més!

Passeu un Bon Nadal i unes Bones Festes en nom de tot el grup mu-
nicipal de CiU i de Convergència de Cornellà. 

Ajudes fiscals per als
qui pateixen les obres?

Ara farà un any, el govern municipal del PSC va desestimar les nostres
al·legacions a les Ordenances Fiscals. Entre d’altres, demanàvem que en
cas d’obres als nostres carrers que tinguin una durada superior a 6 mesos
i que afectin de forma significativa a l’activitat comercial, els locals relacio-
nats amb activitats econòmiques afectades, com els comerços, gaudirien
de l’exempció de l’IBI durant el període. El primer exemple dels beneficiats
de la nostra mesura haguessin sigut els comerciants del carrer de la Mi-
randa i Costa Brava, que des de l’estiu han estat patint unes obres que els
ha afectat al seu dia a dia. La mesura pretén bonificar als propietaris i en
cas que estiguin de lloguer, sempre pot implicar una flexibilitat per part del
propietari. L’equip de govern s’oblida que les propostes de CiU pretén alleu-
gerir la crisis a peu de carrer a la ciutat. I aquí hem tingut el primer exem-
ple de la deixadesa de l’equip de govern del PSC.

D’altra banda, una altra proposta de CiU a les ordenances fiscals era
per als propietaris de places d’aparcament. Si el carrer està en obres, s’e-
vitaria haver de pagar la taxa de guals durant els mesos que no es pogués
entrar a l’aparcament. Aquesta mesura també hagués beneficiat a molts
veïns i veïnes de la zona. 

Un milió d’euros a favor
de l’ocupació a Cornellà
La Diputació de Barcelona, governada per CiU, destina 60 M euros a un Pla
per al Foment de l’Ocupació Local de 36 M € així com 24 M € al finança-
ment d’obres, i  manteniment i reparació d’infraestructures. La quantitat as-
signada per al municipi de Cornellà ascendeix a  982.000 €. 

Jordi Rosell
regidor a l’Ajuntament de Cornellà

@CDC_Cornellà
@jordi__rosell 

jordi@jordirosell.cat

jordi.rosell
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La plataforma Guanyem Corne-
llà (GC) va presentar-se oficial-
ment en una assemblea oberta a
la ciutadania el passat 12 de
desembre al Patronat, on van as-
sistir membres de les quatre
agrupacions polítiques que for-
men part de la candidatura al-
ternativa d’esquerres: Equo, Pro-
cés Constituent, Alternativa d’Es-
querres de Cornellà (AEC) i el
cercle local de Podem. A l’acte
també van assistir membres
d’altres formacions polítiques
locals. Així mateix, l’assemblea
va aprovar oficialment que GC es
presenti a les eleccions munici-
pals del pròxim mes de maig.

L’acte va començar amb un
vídeo on es van mostrar els
punts clau de la candidatura i
amb el discurs de l’exalcalde

Frederic Prieto, que va recordar
les lluites veïnals d’anys enrere
a la ciutat i va explicar que GC
“s’ha d’entendre com un intent
de recuperar aquella lluita”. 

Seguidament es va fer una
presentació dels onze “punts de
ruptura” que planteja la candi-
datura, que inclouen aspectes
com la “remunicipalització dels
serveis públics”, “no governar
amb qui practica polítiques de

dretes” i una limitació dels cà-
rrecs públics a 8 anys, entre al-
tres mesures.

GC també ha consensuat un
manifest que es pot signar a la
seva web, i de moment prop de
500 persones ja l’han subscrit. En
aquest manifest s’indica que “és
necessària una alternativa polí-
tica a la ciutat” i que l’objectiu de
GC és “guanyar i no sumar vots
amb els responsables de la crisi”. 

Moment de la votació a favor de concórrer a les municipals. Foto: GC

Guanyem Cornellà aprova
concórrer a les municipals

» La plataforma es presenta al Patronat en una assemblea oberta
on es vota a favor de participar en les eleccions locals del maig

La Botiga Solidària atén més
de 5.000 persones enguany

SOLIDARITAT4Durant aquest
any 2014, la Botiga Solidària ha
atès més de 5.000 persones de
la ciutat en situació delicada. 

La Botiga Solidària de Cor-
nellà és un projecte ciutadà nas-
cut fa un parell d’anys que lide-
ren les associacions de veïns de
la ciutat i que compta amb la
col·laboració d’un centenar de
persones voluntàries. La mitjana
de famílies ateses al mes, segons
dades de l’organització, es troba
entre les 600 i les 700. A més, en-
guany la iniciativa solidària cor-

nellanenca ha rebut 75 tones
d’aliments de la Unió Europea,
65 procedents del Banc d’Ali-
ments i més de 64 han estat re-
captades entre la ciutadania. 

Els encarregats d’organitzar
i distribuir degudament aquests
aliments són els Serveis Socials
de l’Ajuntament i Càritas Cor-
nellà, que determinen la quan-
titat de recursos que necessita
cada família segons la seva si-
tuació. Una iniciativa que, ma-
lauradament, haurà de conti-
nuar treballant. 

L’ANC presenta el seu 
full de ruta a l’Auditori

AGENDA NACIONAL4L’Assem-
blea Nacional Catalana va de-
manar el passat dia 29 de no-
vembre a l’Auditori una candi-
datura transversal i unes elec-
cions plebiscitàries al febrer en la
Declaració de Cornellà, un do-
cument que es va presentar en el
marc del Consell Territorial,
Sectorial i Exteriors –que va
comptar amb 500 represen-
tants de les assemblees territo-
rials de l’ANC–. Una de les prin-
cipals sorpreses la va donar l’al-
calde, Antonio Balmón, que va
estar present a l’acte.

La declaració considera que
el 9N és “un punt de no retorn en
el procés d’independència”, i
que les eleccions plebiscitàries
“han de permetre la formació
d’un Parlament i d’un Govern
que garanteixin el funcionament
de l’administració per crear les
estructures del nou Estat”. Tam-
bé dóna suport a la proposta feta
pel president de la Generalitat,
Artur Mas, el 25 de novembre so-
bre la creació d’una candidatu-
ra unitària. Dies després, però, el
líder d’ERC, Oriol Junqueras, va
rebutjar, per ara, la proposta. 

Dos candidats es disputen 
ser cap de llista d’ICV-EUiA

POLÍTICA4Arnau Funes, actual
regidor d’ICV-EUiA al Ple, i Edu
Jódar, membre de l’executiva
nacional del partit i del sindicat
Comissións Obreres al Baix Llo-
bregat, van presentar el passat
dia 3 de desembre els avals ne-
cessaris per optar a convertir-se
en cap de llista de la formació
ecosocialista de cara a les prò-
ximes eleccions municipals. Ja-
vier Rubio, president local d’ICV-
EUiA, assegura que aquest pro-

cés de primàries “ajudarà a om-
plir de debat i contingut el nou
projecte col·lectiu de la formació,
amb l’objectiu de presentar una
candidatura oberta”. 

Arnau Funes és veí del Padró
i, a més de regidor al Ple, ac-
tualment és diputat a la Diputa-
ció. Edu Jódar, per la seva ban-
da, és veí del Centre i ha estat
vinculat a CCOO des del 2002 i
des del 2012 és membre de l’e-
xecutiva local del partit. 

Ocupació | Sharp pacta 53 acomiadaments amb els sindicats
Finalment, els acomiadaments de la planta de Sharp a Cornellà seran 53. Aquest va ser 

l’acord al qual van arribar amb la Unió Sindical Obrera de Catalunya (USOC), el sindicat 
majoritari entre els treballadors, i l’empresa de tecnologia. A la ciutat es mantindran 
25 llocs de treball pertanyents a la divisió del negoci de fotocopiadores de l’empresa.

F. Javier Rodríguez
CORNELLÀ

La iniciativa ha ajudat entre 600 i 700 famílies cada mes. Foto: Arxiu
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Fotos: ANC

Espectacle de màgia, previ a la cavalcada de l’any passat. Foto: Ajuntament

La ciutat engega els preparatius
per a la Cavalcada de Reis 2015

TECNOLOGIA4Cornellà va ce-
lebrar al Citilab durant tres dies,
concretament del 10 al 13 de des-
embre, una part dels actes de la
primera Setmana de la Co-In-
novació, que també va tenir lloc
a Viladencans i Sant Feliu.

Al llarg d’aquests dies, les
conferències i les activitats pro-
gramades van girar al voltant de
quatre eixos temàtics: treball i
ocupació, educació, administra-
ció i Smart Cities. 

El darrer dia, el dissabte 13 de
desembre, les jornades van coin-
cidir amb la celebració de la Fira
de la Innovació i la Creativitat,
que es va fer entre Cornellà i Sant
Feliu, i que va consistir en xerra-
des, demostracions d’aplicacions
informàtiques i altres activitats.

Se celebra la
primera Setmana
de la Co-Innovació

TURISME4El camp de l’Espan-
yol, el Power8 Stadium, situat al
barri de Riera, és un dels atrac-
tius turístics de caràcter espor-
tiu del Baix Llobregat que el
Consorci de Turisme de la co-
marca vol impulsar en una nova
campanya. L’objectiu de la ini-
ciativa Turisme Esportiu Baix
Llobregat, que es va presentar fa
uns dies al camp perico, és donar
a conèixer els equipaments es-
portius de la comarca i pro-
moure el Baix Llobregat com un
destí ideal per fer esport. Per
això, s’ha creat un catàleg amb
tota l’oferta esportiva comarcal.

En la campanya hi col·labo-
ren municipis i entitats esporti-
ves d’arreu del Baix que volen in-
centivar l’oferta d’stages, de
competicions i d’activitats es-
portives per als turistes estran-
gers que visiten la zona.

L’estadi Power8, a
una ruta turística
de la comarca

L’Ajuntament ja ha donat el tret
de sortida als preparatius per a
la celebració de la Cavalcada de
Reis del pròxim 5 de gener. Per
fer-ho, a finals de novembre,
concretament els dies 26 i 27, el
consistori va obrir una convo-
catòria perquè els més petits de
la ciutat participin en la jornada
acompanyant Ses Majestats els
Reis a les seves carrosses.

En total, hi haurà una qua-
rantena de nens i nenes d’entre

sis i onze anys de Cornellà que
prendran part en la Cavalcada,
els noms dels quals es van saber
durant un sorteig que es va fer
el passat divendres 12 de des-
embre al Castell.

PARTICIPACIÓ INFANTIL
Els nens i nenes de més de 14
anys també formaran part de les
activitats entorn dels Reis Mags.
I és que l’Ajuntament ofereix un
cop més als infants de la ciutat
la possibilitat de participar en
diversos esdeveniments, com
ara el campament oriental del
Mag Maginet i l’espectacle d’a-
rribada dels Reis Mags, entre

molts altres. Al llarg d’aquest
mes de desembre, s’han fet els
assajos dels espectacles i s’han
repartit els rols de cada infant.

Amb aquesta iniciativa, els
més petits seran coprotagonis-
tes de la Nit de Reis al costat dels
personatges principals, Melcior,
Gaspar i Baltasar i el Mag Ma-
ginet, entre altres.

El campament oriental es-
tarà instal·lat a l’accés nord del
Parc de Can Mercader de l’1 al 4
de gener, mentre que l’especta-
cle d’arribada dels Reis Mags i la
Cavalcada reial recorreran di-
versos carrers de la ciutat la
pròxima Nit de Reis. 

Redacció
CORNELLÀ
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El grup municipal d’ICV-EUiA va con-
vocar a la ciutadania a un acte obert
on van poder explicar quina ha estat
la seva feina a l’Ajuntament en els dar-
rers 4 anys, des de la oposició. Un acte
que tindrà rèpliques en la resta de bar-
ris de Cornellà.  
El regidor Sergio Gómez, que va

presentar l’acte, va centrar el seu dis-

curs en les fites aconseguides pel grup
municipal d’ICV-EUiA en relació a polí-
tiques Socials, i molt especialment en
les esmenes introduïdes a l’Acord So-
cial i als pressupostos municipals dels
darrers anys per part de la coalició que
han permès prendre mesures impor-
tants contra els efectes de la crisi com
són les bonificacions i exempcions

fiscals, els projectes d’inserció de
joves en risc d’exclusió social o la
posada marxa d’un nou sistema de
preus públics en funció de la renda
dels ciutadans i ciutadanes de Cornellà.
Elisa Corral, va ser la segona regi-

dora que va intervenir centrant el seu
discurs en la lluita contra la corrupció i
per la transparència municipal. Va re-
cordar elements tant importants com
la posada en marxa del Consell de
Ciutat, una reivindicació històrica
d’ICV-EUiA que en aquest mandat ha
pogut veure la llum, i que continua-
rem lluitant per a que sigui un verita-
ble espai de pressa de decisions
im  portants per a la ciutat. També va fer
esment a la necessitat de modifi-
car el Reglament Orgànic Munici-
pal (ROM) per poder encabir noves
formes de participació ciutadana a l’A-
juntament, amb la corresponsabilitat
com a principi bàsic d’actuació; un ele-
ment aquest al que el govern socialista
s’ha negat reiteradament utilitzant la
seva majoria absoluta. Finalment va re-
cordar que la coalició també ha portat
tant a l’Ajuntament com al Ple la de-
núncia contra les retallades tant en
Educació com en Sanitat i Serveis So-
cials que han emanat dels govern de
Rajoy i Mas.
La regidora Anna Caminals va pren-

dre la paraula per explicar el treball fet
des d’ICV-EUiA en relació a la defensa
del territori i el patrimoni de la ciutat.
Es van presentar més de 50 al·legacions
al Pla d’Actuació Urbanística Municipal
(PAUM), que va permetre entre d’al-
tres coses deixar fora del planejament
l’especulació que havia prevista per  ala
zona de Ribera-Salines, on el govern
socialista volia construir més de 2.000
habitatges. Sempre hem defensat la
recuperació del Riu Llobregat al
seu pas per Cornellà, respectant
l’equilibri mediambiental i donant
un nou pulmó verd a la ciutat.

També va fer esment del recolzament
que ICV-EUiA va donar a la Plataforma
Aturem Eurovegas, participant activa-
ment en les mobilitzacions i portant al
Ple una moció de rebuig frontal al pro-
jecte, per no enquadrar-se en el nostre
model de ciutat ni de societat. Una
moció que va ser rebutjada pel PSC,
que en cap ocasió va mostrar el seu re-
buig al macrocasino.
Va tancar l’acte el regidor Arnau

Funes, que va donar per esgotat el
model de govern del PSC a Corne-
llà. “Els ciutadans/es de Cornellà ja ni
creiem ni busquem projectes persona-
listes en què l’alcalde és l’epicentre de
l’actuació municipal, ara necessitem
noves maneres de gestionar la ciu-
tat en què els ciutadans siguin cor-
responsables com a part activa en
la pressa de les decisions que els
afecten”. Els més de 30 anys de majo-
ria absoluta del PSC deixen una ciutat
que necessita cercar nou capital social
que permeti a la ciutat innovar i fer
més flexibles les seves polítiques per
adaptar-se a les necessitats que avui
demanden els ciutadans i ciutadanes
de Cornellà, que són molt més crítics i
amb més informació que fa uns anys.
Funes va deixar clar que “els regidors i
regidores d’ICV-EUiA ocupen un lloc al
Ple municipal que sempre ha anat
acompanyat d’un marcat perfil ideolò-
gic d’esquerres, que ha guiat sempre la
nostra actuació a les institucions, en
defensa dels interessos de la gent tre-
balladora de la nostra ciutat que és qui
paradoxalment avui està patint els
efectes d’una crisi injusta que necessita
de noves receptes, que situïn al ciutadà
al centre no només de les polítiques
públiques sinó també de l’actuació ins-
titucional”. Per garantir que Corne-
llà continuï sent d’esquerres i
sensible als problemes de la ciuta-
dania, per recuperar la democràcia
cal parlar més de Cornellà. 

Parlem de Cornellà?

Desembre 2014 Publicitat política

Full informatiu ICV-EUiA de Cornellà núm. 15 LA GOTERA
www.iniciativa.cat/cornella   euiacornellallobregat.blogspot.com

Arnau Funes
Regidor a l’Ajuntament de Cornellà



ICV-EUiA vàrem de-
nunciar en el darrer Ple
Municipal que per culpa
del Ministeri d’Hisenda
de Montoro, i de la seva
voluntat de criminalitzar
els ajuntaments, l’Ajun-
tament de Cornellà
s’hagi vist obligat a des-
tinar els 9,3 milions d’eu-
ros del seu “superàvit” a
reduir el deute munici-
pal. Quantes políti-
ques socials podríem
haver fet amb 9,3 mi-
lions! Però no, quan ja
s’havia aconseguit finan-
çar el deute municipal i

de PROCORNELLÀ (que
és gran però es pot
pagar), va Montoro i el
PP i apliquen la llei d’es-
tabilitat i impedeixen in-
vertir en polítiques
socials com els Plans d’O-
cupació als quals si que
es podran destinar els
900.000€  d’una plusvà-
lua del WTC. Per cert, tot
hi compartir que es facin
Plans d’Ocupació, conti-
nuem proposant mesu-
res per garantir major
transparència i alhora
que es contracti a qui
més ho necessita. 

| 12

Montoro ens fa perdre
9 milions d’euros

En el Ple de Novembre es va de-
batre una proposta consen-
suada entre les entitats
esportives i els Grups Municipals
del PSC i ICV-EUiA per reclamar
que s’aturin les inspeccions
laborals a les entitats esportives
fins que l’Estat i la Generalitat
no executin un Pla de Suport
Econòmic i de millora de l’es-
port base que garanteixi que no
es destrueix la xarxa de volun-
tariat i que si es pot transfor-
mar es transformi en llocs de
feina cotitzats i dignes algunes
feines esportives. Fent cotitzar
a entrenadors/es que
dediquen 6 o 7 hores a la
setmana a entrenar equips
d’infants d’associacions es-
portives no acabarem amb
l’atur juvenil!

Més suport a les entitats
esportives i menys inspeccions

4 anys treballant des de l’oposició a Cornellà

Desembre 2014Publicitat política

LA GOTERA Full informatiu ICV-EUiA de Cornellà núm. 15
www.iniciativa.cat/cornella   euiacornellallobregat.blogspot.com



13 | 

Per ICV-EUiA, com organització
feminista i d’esquerres avui cal
denunciar la persistència de valors
i actituds retrògrades, masclistes i
patriarcals que mantenen unes
arrels profundes a la nostra soci-

etat i perpetuen les relacions de-
siguals entre dones i homes,
també entre la gent jove, per
desgràcia. Per això seguim pro-
posant un Acord Social i
Polític per l’eradicació de la vio-
lència masclista. Tot i això, mal-
grat considerem positiu haver
participat en la construcció de
consensos polítics a Cornellà
sobre les polítiques d’igualtat de
gènere o de lluita contra la vio-
lència masclista, avui no podem
compartir espais amb els respon-
sables del desmantellament de
l’Estat del Benestar i d’unes polí-
tiques d’austeritat que han re-
duït els drets de les dones i de la
ciutadania en general. Amb
menys drets socials hi ha menys
oportunitats per tenir vides
autònomes i es facilita l’invisibil-
ització de les relacions d’abús i
maltractament. Amb menys
drets socials les dones tenen
menys llibertat.

No és suficient recordar 
la violència masclista cada 
25 de novembre

Volem reconèixer la imprescindible tasca
que durant 50 anys ha realitzat CCOO
tant a Cornellà com al Baix Llobregat i
recordar que el 4 de desembre cele-
bràrem la seva fundació a la parròquia 
de Sant Miquel del barri del Pedró.
En un moment d’atac continuat al

sindicalisme de classe per part dels
poders públics, econòmics i mediàtics cal
reconèixer la tasca generosa dels homes i
dones de la nostra comarca que han llui-
tat pels drets dels treballadors i les tre-
balladores durant 50 anys. Un exemple,
un referent, felicitats i gràcies per aque-
sts 50 anys CCOO!

Felicitats a CCOO 
del Baix LLlobregat

4 anys treballant des de l’oposició a Cornellà

Desembre 2014

Full informatiu ICV-EUiA de Cornellà núm. 15  LA GOTERA
www.iniciativa.cat/cornella   euiacornellallobregat.blogspot.com
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El Grup Municipal d’ICV-EUiA de
Cornellà va presentar una moció
que denuncia la manca de finança-
ment de les Escoles Bressol Munici-
pals per part del Departament
d’Ensenyament de la Generalitat i
la inacceptable actitud de la Con-
sellera del ram Irene Rigau que
està incomplint la llei i sent deslle-
ial amb els Ajuntaments a qui
porta 3 anys enganyant. 
La moció recorda que segons la

Llei d’Educació de Catalunya el De-
partament ha de subvencionar
la creació, la consolidació i el
sosteniment de places per a in-

fants de zero a tres anys en
llars d’infants de titularitat
municipal (art. 198), que la Gene-
ralitat deu a l’Ajuntament 4,5 mi-
lions d’euros dels darrers cursos
escolars, i que la subvenció que ha
donat la Diputació de Barcelona no
cobreix la part que hauria de posar
la Generalitat cada curs i que al-
hora significarà pels ajuntaments
una pèrdua neta d’ingressos doncs
els recursos que hi destini la
Diputació al sosteniment de les es-
coles bressols els haurà de dis-
minuir dels recursos disponibles pel
finançament d’altres serveis o in-

versions municipals. Els recursos de
l’Ajuntament i de la Diputació són
tots municipals.
Segons el regidor d’ICV-EUiA i

alhora diputat a la Diputació,
Arnau Funes, el Pressupost de la
Generalitat pel 2015 que s’ha pre-
sentat al Parlament pel govern de
CiU agreuja encara més la situació,
perquè “no només no preveuen
pagar el deute sinó que eliminen
directament la partida pressupos-
tària i per tant deixen definitiva-
ment de finançar les escoles bressol
i llars d’infants”. “No fan les ma-
teixes declaracions que el mi-

nistre Wert del PP, però en ma-
tèria d’educació infantil pen-
sen i actuen igual. Volen que
s’encarreguin les famílies perquè
consideren que l’educació infantil
no és educació” ha remarcat Funes.
La moció ha estat iniciativa del

Grup d’ICV-EUiA i va rebre el su-
port del Grup Municipal Socialista
amb qui comparteixen segons
Funes “que la Generalitat ha dei-
xat sol a l’Ajuntament en el finan-
çament de les places d’Escola
Bressol, i que l’Ajuntament no pot
incrementar més les quotes a les
famílies.

ICV-EUiA porta al Ple Municipaluna moció reprovant 
Irene  Rigau per la questió de les Escoles Bressol

www.iniciativa.cat/cornella   

euiacornellallobregat.blogspot.com
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La Fira de Nadal comptarà
amb un ‘spa’ infantil

FIRA4Els més petits de la ciu-
tat ja poden gaudir d’activitats
pensades expressament per a
ells durant les festes de Nadal.
I és que la Fira de Cornellà
acull un any més la Fira Infan-
til de Nadal.

Enguany, la novetat és la
instal·lació d’un ‘spa’ infantil,
amb zona de manicura, mas-
satge i perruqueria, en el marc
del taller CHIC4U.

Des del passat divendres i
fins demà, l’espai està obert per
a quatre mil alumnes de pri-

mària, els quals han concertat
visites a través de les escoles. A
partir de demà passat, però, les
instal·lacions restaran obertes a
tothom fins al dia 31. Només
tancaran les portes els dies de
Nadal i Sant Esteve.

Tots els infants podran gau-
dir, com cada any, de jocs in-
fantils com els castells infla-
bles, tallers, espectacles i es-
ports, entre altres activitats.

Tots els tallers i activitats es-
tan adreçats a infants d’entre 2
i 12 anys.

Les botigues i comerços de Cor-
nellà van celebrar el passat di-
vendres 28 de novembre  la ter-
cera edició de la Nit de compres,
que promou l’entitat Cornellà
Compra a Casa.

L’esdeveniment comercial va
tenir lloc a la plaça de Lluís
Companys, que es va omplir de
gom a gom des de les vuit del ves-
pre fins a la una de la matinada.

Al llarg de la jornada, els es-
tabliments comercials de la ciu-
tat, els paradistes del mercat del
Centre i els restauradors de Cor-
nellà van poder oferir una mos-
tra dels seus productes als assis-
tents. Els comerços locals van
aprofitar l’ocasió per donar a
conèixer nous productes i les
ofertes que han preparat durant
la campanya de Nadal.

A més de la instal·lació de les
parades, la Nit de Compres va
comptar amb un ampli ventall

d’activitats, com per exemple
degustacions gastronòmiques i
tasts, entre altres.

Segons explica a Línia Cor-
nellàDolors Campos, membre de
l’associació Cornellà Compra a
Casa, “el balanç de la Nit de
Compres ha estat molt positiu, ja
que és una nit per promoure el
comerç local”. “Va venir gent de
les poblacions veïnes, cosa que és

molt important”, afegeix. “Ara,
però, som conscients que vendre
és un art, és una cosa que cal tre-
ballar, ja que la gent fa compres
menys impulsives”, assegura
Campos, que diu que van tenir
molta sort perquè esperaven plu-
ja i “van començar a caure les pri-
meres gotes quan ja estàvem
tancant”. (Més informació a la
pàgina 3)

Els botiguers fan un balanç
positiu de la Nit de Compres

Nadal | La ciutat celebra la III Fira de Santa Llúcia
El passat diumenge 14 de desembre, la ciutat va celebrar la II Fira de Santa Llúcia,

que es va instal·lar entorn de l’Ajuntament,  a la part superior de la rambla 
d'Anselm Clavé, la plaça de l’Església i la plaça dels Enamorats. En total, es van
instal·lar una quinzena de carpes, que van obrir de deu del matí a nou de la nit.

Neus Marmol
CORNELLÀ

La fira romandrà oberta fins al dia 31 de desembre. Foto: Fira de Cornellà

Enguany se celebrava la tercera edició de la Nit de Compres. Foto: Ajuntament
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La Diputació de Barcelona
aportarà 920.000 euros a l’A-
gència de l’Habitatge de Cata-
lunya per finançar la Xarxa
d’habitatges d’inserció social.
Aquest import, que s’abonarà
entre aquest any i el pròxim a
l’Agència, que coordina aques-
ta Xarxa, servirà per mantenir
el suport econòmic a les entitats
que gestionen pisos tutelats
per a col·lectius en risc d’ex-
clusió.

El president de la Diputació
de Barcelona, Salvador Esteve,
considera que “la situació d'e-
mergència provocada per la
crisi financera i econòmica ha
situat les polítiques públiques
d'habitatge en un primer pla,
que no els era habitual”. En
aquest sentit, reconeix “el paper
de les entitats que formen la
Xarxa, així com el de la Taula
del Tercer Sector Social en el
desenvolupament d'aquesta ac-
ció en favor d'un dret essencial
en una societat lliure i demo-
cràtica”.

El fort impacte de la crisi
econòmica ha tingut com a

conseqüència un empobriment
d’amplis sectors de la població.
L’habitatge és una de les ne-
cessitats bàsiques més afecta-
des. Com a conseqüència, les
entitats que gestionen els pisos
inclosos dins la Xarxa d’habi-
tatges d’inserció social han vist
desbordades les seves previ-
sions i necessiten reforçar els
ajuts per mantenir-los en fun-
cionament.

PISOS TUTELATS
Actualment, un total de 100
entitats formen part de la Xar-
xa a la demarcació de Barcelo-
na i gestionen 916 habitatges.
Es tracta de pisos on les perso-
nes que s’hi allotgen poden

gaudir, a més d’una llar digna,
de suport psicosocial per aju-
dar-les a reintegrar-se a la so-
cietat. S’adrecen, entre d’al-
tres, a persones sense llar, do-
nes víctimes de la violència,
drogodependents, persones
amb trastorns mentals, recep-
tors de prestacions econòmi-
ques molt baixes, joves extute-
lats i altres situacions anàlogues
que requereixen una especial
atenció.

Són les entitats del tercer
sector les que es fan càrrec del
pagament del lloguer i de les
despeses corrents dels pisos
(llum, aigua, gas, etc.), així com
del seu manteniment. A banda,
cada entitat fixa els paràmetres
d’estada i les condicions dels in-
quilins. Els fons procedents de
la Diputació de Barcelona aju-
daran, per tant, a cobrir aques-
tes despeses.

Durant aquest any, l’Agèn-
cia de l’Habitatge de Catalunya
ha signat convenis amb entitats
socials d’arreu de la demarcació
de Barcelona per cedir-los 153
pisos del seu parc públic per
destinar-los a aquesta Xarxa
d’inserció social. L’any passat es
van signar convenis per cedir
122 pisos i el 2012 es va fer per
un total de 98.

Objectiu: una llar per a tothom
» La Diputació de Barcelona aporta 1 milió d’euros a la Xarxa d’habitatges d’inserció social

» S’amplia el suport a les entitats que gestionen pisos tutelats per a col·lectius en risc d’exclusió

Redacció
BAIX LLOBREGAT

SOCIETAT4Aquesta acció s’em-
marca en el conjunt d’actua-
cions de la Diputació de Barce-
lona per l’impuls de la inclusió
social i la lluita contra la po-
bresa. S’afegeix, per exemple, a
la col·laboració d’enguany amb
Càritas, que ha permès la cessió
a aquesta entitat de 43 pisos
propietat de la corporació per
destinar-los a famílies en risc
d’exclusió social. 

També en col·laboració
amb l’Agència d’Habitatge de

Catalunya, a més dels ens lo-
cals i els col·legis d’advocats de
la demarcació de Barcelona, la
Diputació està desplegant el
Servei d’Intermediació en Deu-
tes de l’Habitatge (SIDH), des-
tinat a persones en risc de des-
nonament per impagament de
les quotes hipotecàries. Ac-
tualment estan en funciona-
ment 15 punts d’atenció arreu
del territori, amb una previsió
d’obertura d’11 punts més
abans de final d’any.

Cessió de pisos i intermediació

El president de la Diputació, Salvador Esteve, i el conseller de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat,
Santi Vila, signant el conveni que formalitza l’acord, en presència de la presidenta de la Taula del Tercer
Sector, Àngels Guiteras; el diputat de Benestar Social, Salut Pública i Consum, Josep Oliva; el secretari
d'Habitatge i Millora Urbana del Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat, Carles Sala; 

i el director de l'Agència de l'Habitatge de Catalunya, Jaume Fornt. Foto: Diputació de Barcelona

Salvador Esteve:

“El paper de la

Xarxa és fonamental 

en aquesta acció en

favor d’un dret

essencial en una

societat democràtica”

Ajuda | 30.000 famílies ateses
Catalunya és el territori de l’Estat que més recursos destina en matèria d’habitatge per evitar
l’exclusió social, amb uns 60 milions d’euros, que beneficien 30.000 famílies. Aquestes llars
perceben una mitjana anual de 2.000 euros en ajuts. Enguany, el Govern ha posat en marxa

una línia d’ajuts específica per a aturats de llarga durada que ha beneficiat 4.000 famílies.
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Pregunta a Daniel Serrano: 
Usted es Diputado Nacional en el
Congreso y miembro de la Junta
Local de Cornellá, ¿cómo percibe
usted las cosas  en esta ciudad?
Pues mire, lo importante no es cómo
percibo yo las cosas, que obviamente
tengo mi opinión, lo que más me pre-
ocupa es cómo perciben los vecinos de
Cornellá la situación, y tengo la im-
presión que hay una sensación de ago-
tamiento y falta de identificación con
el actual equipo de gobierno socialis-
ta en Cornellá. Lo cua,l por otro lado,
es absolutamente normal. 
30 años gobernados por el mismo

partido son demasiados. Habrán cam-
biado los liderazgos pero el proyecto es
el mismo desde hace 30 años. Y eso, ló-
gicamente, se nota. El proyecto socia-
lista para Cornellá está agotado. La de-
mocracia es alternancia. También en
Cornellá.

¿Qué le preocupa de Cornella? 
Lo primero que me preocupa es la si-
tuación que aún viven muchas familias
en Cornellá. El Gobierno de España del
PSOE causó un enorme daño en ciu-
dades como Cornellá. Desde hace 3
años tanto el Gobierno de España

como el Partido Popular llevamos tra-
bajando intensamente para cambiar
esa situación. Y hoy podemos afirmar
que lo estamos consiguiendo. 
Estamos ganando la batalla al des-

empleo y eso es gracias al esfuerzo de
los ciudadanos/as y a las políticas del PP.
España es una gran Nación y en los mo-
mentos de dificultad sacamos lo mejor
de nosotros mismos. Lástima que al-
gunos centren sólo sus esfuerzos en
sembrar discordia y división con sus
planteamientos separatistas. 
Afortunadamente en Cornellá la

ciudadanía no comparte este debate.
Pero si me pregunta por lo que me pre-
ocupa en concreto de Cornellá le diría
que no veo claras las prioridades en la
gestión de los recursos económicos
que tiene nuestra ciudad. Somos mu-
chos/as los que tenemos la sensación de
que al final de los recursos se benefician
siempre los mismos  y esos mismos no
son siempre precisamente los que más
lo necesitan.

Daniel Serrano Coronado
Diputado en el Congreso

Pregunta a Isabel Pérez: 
Si tuviera que criticar algo al equi-
po de Gobierno del Ayuntamien-
to de la ciudad sería....
La idea que tienen de ellos mismos
como dueños de la Ciudad. El Partido
Socialista lleva 30 años gobernando en
el municipio, es hora de que les re-
cordemos que Cornellá es plural y
democrática, y que no es el patio de
sus casas donde pueden hacer y des-
hacer como les venga en gana. Tienen

que rendir cuentas y tienen que empe-
zar a entender que Cornellá es más que
el PSC.

Qué propuesta de las presentadas
por usted durante esta legislatu-
ra pensó de buena fe que sería res-
paldada por la mayoría porque era
en beneficio de la ciudadanía de
Cornella, pero al final no fue así...
Podría hacer una lista tan larga... El
grupo Municipal del Partido Popular

ha presentado en cada Pleno durante
cuatro años propuestas que sin duda
beneficiarían la ciudad y el Partido So-
cialista con el apoyo incomprensible de
CiU y ICV-EUiA negaban cualquier
posibilidad de acuerdo. 
Se han rechazado propuestas bene-

ficiosas por el único motivo de que las
presentaba el Partido Popular. En oca-
siones hemos tenido que soportar como
al mes siguiente era el PSC quien traía la
misma propuesta y la aprobaba ante la

evidencia de que era necesaria. A modo
de ejemplo, se ha pedido:

- Apertura de un Comedor Social mu-
nicipal.
- Oficinas de la Guardia Urbana en
cada barrio.
- Ampliación del horario de las Bi-
bliotecas.
- Mejora de la Rambla de Cornellá.
- Soterrar los contenedores de basura
de la ciudad.
- Adaptar el pago de las plusvalías ge-
neradas por la dación en pago  en las
ejecuciones hipotecarias a los decretos
aprobados por el Gobierno de la Na-
ción, que es mucho más ventajoso que
el impuesto que gravan  las ordenan-
zas de esta ciudad.
- Comisiones de transparencia en la
contratación del personal del Ayun-
tamiento y un largo etcétera de pro-
puestas denegadas. 
Alguien puede creer que estas me-

didas no las necesita Cornellá? Pues sí,
el Gobierno de Balmón y la oposición
inútil de ICV-EUíA y CiU; que han de-
jado de tocar con los pies en la tierra
y pierden el tiempo en los plenos ha-
ciendo discursos políticos sobre la in-
dependencia de Cataluña o sobre si
Madrid nos maltrata. 

Isabel Pérez  Espinosa,  
Concejal del PP en el Ayuntamiento
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ELS CATALANS SOM GENT LEGAL
Pregunta a Manuel Casado:
¿Cree usted que el Ayuntamien-
to de Cornellá es una institución
cercana a sus vecinos/as?
Si te refieres a la institución y a su
personal, a mí entender sí que es una
administración cercana y creo que así
lo perciben los ciudadanos/as
Cornellá es una ciudad implicada,

pero pienso que las políticas socia-
listas de comunicación y cercanía han
confundido esta implicación trans-
formándola en su mayor fuente de
publicidad.
Pienso que pese a que la institu-

ción es cercana, queda un esfuerzo
y un gran tramo que recorrer para
que así lo sientan  la totalidad de los
administrados, todos aquellos que los
son sin que por ello se deban a esa
implicación de ciudad existente.
Debemos reconocer la labor del

tejido asociativo y seguir fomen-
tándolo, pero no debemos olvidar
que debemos administrar, llegar y
existir para todos y cada uno de las
personas  de esta ciudad, esa es la
meta en cuanto a la cercanía de las
nuevas políticas.

¿Considera usted que en Corne-
llá se pagan muchos impues-
tos?

Desde luego y como venimos di-
ciendo a la largo de los últimos 20
años el tema del debate no se cen-
tra en si son elevados o no, debemos
centrar el debate en que se gastan
nuestros impuestos, con eso diluci-
dado podemos decir sin son elevados
o no.
Desde mi punto de vista el con-

tribuyente de esta ciudad no siente
ni nota revertir las cantidades que tri-
buta, los ciudadanos/as no queremos
que la administración ahorre ni que
piense por nosotros.

¿Cree que el Gobierno socialista
en Cornellá ha hecho todo lo po-
sible en esta materia?
En esta mandato se ha demostrado
de forma numérica que este ayun-
tamiento para su funcionamiento no
necesita unos impuestos tan eleva-
dos, el gobierno ha demostrado
que  puede reducir los impuestos no
necesita recaudaciones tan altas,
aun así, aquellos importantes en
esta ciudad; IBI; PLUS VALÍA, son al-
tos y bajo mi punto de vista no re-
vierten eficazmente  en quien los
paga.

Manuel Casado, 
Concejal del PP en el Ayuntamiento

Pregunta a Max Palacios:
¿Usted ha sido el Portavoz del PP
en el Consistorio durante este
mandato, qué balance
hace de su labor como principal
partido de la oposición?
Desde el principio del mandato

hemos mantenido la misma línea,
siendo leales en los asuntos impor-
tantes de ciudad que requerían con-
senso, pero a la vez contundentes en
aquello que consideramos que el
equipo de gobierno debe cambiar.
Temas como la defensa del bilin-

güismo en la educación, la unidad de
España, la ayuda a autónomos y co-
mercios, la contratación que se hace
desde el Ayuntamiento, los muchos
millones de euros que han ido a pa-
rar a la deficitaria empresa munici-
pal (PROCORNELLA) o la transpa-
rencia del Ayuntamiento en general
han sido nuestro caballo de batalla
y continuamente demandados al
equipo de gobierno... sin éxito.

Y llegados a esta fase final del

mandato, ¿cómo definiría el ba-
lance del Alcalde y su equipo de
Gobierno?
Han demostrado que en muchas de
sus actuaciones ha primado más su
propio interés que el de las personas.
Negarse a cumplir las sentencias

de los tribunales en materia de bi-
lingüismo en la enseñanza o mal-
gastar más de 20 millones de euros
en salvar una empresa en quiebra
como PROCORNELLÁ en lugar de
destinar ese dinero a las familias que
más lo necesitan, sólo demuestra que
únicamente han mirado sus intere-
ses de partido y no el de los ciuda-
danos/as de Cornellá.
Está claro que después de más de

30 años de gobierno socialista, Cor-
nellá necesita nuevas ideas para su-
perar el proyecto agotado del PSC.

Max Palacios , 
Concejal Portavoz del PP en el

Ayuntamiento

Juntos sumamos
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La Mostra del Còmic de
Cornellà celebra 30 anys

ANIVERSARI4L’emblemàtica
Mostra del Còmic de Cornellà va
celebrar enguany la seva tren-
tena edició. Per commemorar
l’efemèride, els organitzadors de
la fira, que va tenir lloc del 3 al
30 de novembre, van programar
un conjunt d’activitats i actes es-
pecials.

Al llarg de tots aquells dies,
la historieta va ser la protago-
nista i es van fer exposicions, ta-
llers i xerrades, entre altres es-
deveniments relacionats amb
aquest gènere. També hi va ha-
ver mostres d’homenatge a per-
sonatges del món del còmic tan

mítics com Mafalda i El Papus,
i d’autors com Josep Homs, Jo-
sep Maria Polls, Jordi Sempere,
Paco Roca o Sonia Pulido.

Els autors locals i els alum-
nes de l’escola Joso també van
tenir el seu espai en aquesta
trentena edició de la Mostra del
Còmic de Cornellà. Es van or-
ganitzar xerrades i tallers per a
tot tipus de públic i adreçats a les
escoles i instituts, a les bibliote-
ques de la ciutat i als centres cí-
vics de Cornellà.

L’acte central va tenir lloc el
7 de novembre, amb l’entrega de
premis al Castell.

El Grup de Pintors de Cornellà
va inaugurar fa uns dies una
mostra de les seves obres, que
s’allargarà durant tot Nadal i
fins al 25 de gener. L’exposició,
que enguany arriba a la seva
novena edició, està instal·lada al
Castell de Cornellà.

Les obres que s’hi exposen
són de temàtiques i tècniques di-
verses –es poden trobar obres fe-
tes amb pintura a l’oli, aquarel·la
o combinacions de diverses tèc-
niques– i han estat realitzades
pels artistes locals al llarg de tot
aquest any.

A la mostra es poden trobar
obres de pintors locals que ja fa
temps que es dediquen a la pin-
tura i ja són coneguts entre la
ciutadania cornellanenca. Però
també n’hi ha de nous artistes,
que encara no havien exposat en
la mostra pictòrica anual.

El Grup de Pintors de Cor-

nellà va néixer ara fa vint anys i
continua sent un col·lectiu di-
nàmic, que al llarg de l’any va or-
ganitzant mostres i esdeveni-
ments, com ara l’exposició anual
de pintura. 

L’entitat està formada per
artistes de totes les edats que te-
nen un punt en comú: la seva vo-

cació per la tècnica pictòrica i la
seva estima per l’art.

UNA VINTENA D’OBRES
La Mostra del Grup de Pintors de
Cornellà compta amb una vin-
tena d’obres exposades, que té
l’objectiu d’acabar sent un refe-
rent artístic.

El Grup de Pintors exposa 
al Castell fins a finals de gener

Fe d’errades | Nomenclatura de castells incorrecta
En la passada edició de Línia Cornellà, a la notícia de la secció de cultura
sobre l’actuació dels Castellers de Cornellà durant la seva diada, va sortir

publicada una nomenclatura incorrecta dels castells efectuats. Això va ser
degut a un problema amb la correcció ortogràfica de l’article. 

Redacció
CORNELLÀ

Una imatge del Castell on s’exposa la mostra. Foto: Arxiu
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La UE Cornellà està vivint una
etapa històrica que romandrà
en la memòria dels seguidors cor-
nellanencs durant anys. Després
de l’ascens a Segona B de la tem-
porada passada, i la històrica
eliminatòria de setzens de la
Copa del Rei contra el Reial Ma-
drid, ha arribat el moment del cos
tècnic de l’entitat. A principis
de mes, l’actual tècnic verd-i-
blanc, Jordi Roger, va rebre un
guardó en el marc del tercer Dia
de l’Entrenador organitzat pel
Comitè Tècnic d’Entrenadors de
la Federació Catalana de Futbol
pel fet d’haver aconseguit el títol
de lliga de Tercera divisió i l’as-
cens posterior a Segona B. 

“És un reconeixement a la
meva persona però també a l’e-
quip de la temporada passada.
Crec que també, indirectament,
és un premi a la bona feina que
s’està duent a terme en aquests

últims anys al Cornellà”, va as-
segurar Roger quan va saber
que seria premiat. 

La gala de lliurament dels
premis, que es va celebrar el
passat 6 de desembre, va premiar
altres entrenadors de la catego-
ria i de divisions inferiors. 

Després de l’eliminatòria de
Copa contra el Madrid, que va fi-
nalitzar al Santiago Bernabeu el
passat dia 3 de desembre amb un
5 a 0 favorable als blancs, ara
toca tornar a pensar en la lliga
per tal de perpetuar l’estada de
l’equip a la Segona B. 

Jordi Roger, abans del partit al Bernabeu. Foto: Andrés Ayala

Guardonen Jordi Roger com 
un dels millors tècnics de l’any

Redacció
CORNELLÀ

Presenten l’aplicació mòbil
del programa Juga Verd Play
INNOVACIÓ4En el marc de la
primera Setmana de la Co-In-
novació del Baix, que va tenir lloc
del 10 al 13 de desembre al Citi-
lab i altres indrets de Viladecans
i Sant Feliu [veure pàgina 9], es
va presentar l’aplicació mòbil
del programa Juga Verd Play, un
projecte únic a l’Estat que pretén
potenciar el joc net entre els in-
fants de la comarca. 

Per això, s’ha creat un nou
sistema de puntuació de joc en
què és més important guanyar
amb fair play o joc net. Amb

aquesta iniciativa, en la qual
participen gairebé 5.000 nens, es
pretén educar-los en valors mit-
jançant la pràctica esportiva i im-
plicar tota la comunitat en aquest
procés. És, per tant, una eina pe-
dagògica essencial per a l’apre-
nentatge de valors i educació
mitjançant el joc.

A més, dissabte dia 13 va te-
nir lloc la Fira de la Innovació i
la Creativitat a Cornellà i Sant Fe-
liu, que va acollir demostracions
i xerrades sobre l’esport electrò-
nic, entre altres. 

Més de 5.000 nens participen en el Juga Verd Play. Foto: Arxiu

Solidaritat | La comarca, amb la Marató
El Consell Esportiu del Baix Llobregat, en col·laboració amb els ajunta-
ments de Cornellà, Esplugues, Sant Joan i Sant Just, va organitzar una
jornada esportiva i solidària al Parc Ciclista del Llobregat per recaptar

fons per a la Marató de TV3, celebrat el passat dia 14 de desembre. 
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AGENDA MENSUAL
FINS AL 16 DE GENER
Matí-tarda Exposició d’alumnes del Taller

d’Art del Centre Cívic  de la Gavarra. Mostra
dels treballs realitzats durant el curs 2014 dels
alumnes que participen en el taller. Lloc: Sala
Espai d'Art Moritz.

FINS AL 24 DE DESEMBRE
Consultar horaris Vols treballar a l'hivern?
Al Trailer t'ajudem! Ampli recull de possibili-
tats per treballar durant aquesta època: es-
tacions d'esquí, hostaleria, botigues de roba,
de joguines... Lloc: Trailer (SIJ).

DE L’1 AL 4 DE GENER
TardaTallers i activitats per als més petits al Cam-

pament Oriental del Mag Maginet.  Lloc: Parc
de Can Mercader. El Campament Oriental obre
de 17:30 a 21:00 hores durant els quatre pri-
mers dies de gener.

FINS AL 22 DE DESEMBRE
Matí-tarda Exposició Disseny pel reciclatge.

Recull de les candidatures guanyadores i les
que van rebre una menció especial del jurat
de l’edició 2013 del Premi Disseny per al Re-
ciclatge. Lloc: Centre Cívic del Parc Esportiu
Llobregat.

FINS AL 8 DE GENER
Matí-tarda Exposició del #ConcursFDT2014.  Re-

cull de 20 fotografies, guanyadora i finalis-
tes incloses, realitzades durant la 2a Edició del
Concurs Instragram Festa del Trenet. Lloc: Sala
La Fragua. 

FINS AL 27 DE DESEMBRE
Consultar horaris Activitats familiars de Na-

dal del Centro Extremeño La Segarra. Activitats
nadalenques per a aquests dies, des d’una xo-
colatada, a un ball, un festival i l'exposició del
seu pessebre. Lloc: Centro Extremeño.

FINS AL 30 DE DESEMBRE
17:00 Els dies 22 i 23 de desembre, i del 27 al

30 de desembre, visita al laboratori del Mag
Maginet de la Torre de la Miranda, de 17:00
a 20:00 hores. Lloc: Torre de la Miranda.

FINS A L’1 DE GENER
Consultar horaris Inscripcions obertes per la

Cursa Solidària ‘La Cavalcada de Reyes’. Cur-
sa de 5 km que té sortida i arribada a la Pla-
ça Catalunya. Organitza: Cornellà Atlètic.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

La companyia de teatre Pinotxo en bi-
cicleta: presenta l’espectacle infantil
Blau Marí.  És una història d’aventures.
Un conte que parla sobre el valor de la
imaginació i l’amistat. Lloc: Teatre
Orfeó Catalonia.

Companyia Pinotxo 
en bicicleta: ‘Blau Marí’
Dg. 28 de desembre a les 12:30

Tallers i cursos de formació de fotografia
al Centre Cívic de Sant Ildefons. L’Es-
pai fotogràfic complementa la formació
amb exposicions que ajuden a apren-
dre  a expressar amb les imatges.
Lloc: Centre Cívic Sant Ildefons.

Cursos de fotografia a l’Espai
fotogràfic de Sant Ildefons

Fins a l’11 de gener

Mostra de pintura del Grup de Pintors
de Cornellà que, ja arriba a la seva no-
vena edició. Horari: Entre setmana
matins de 10 a 14 hores, tardes de 17
a 20 hores. Diumenges de 10 a 14 ho-
res. Dissabtes, tancat. Lloc: El Castell.

Novena edició de la Mostra 
de Pintors de Cornellà

Fins al 25 de gener

Partit de futbol de la UD Cornellà
contra el Lleida Esportiu TCF, de la ca-
tegoria de Segona Divisió B (grup 3).
Jornada 19 de la lliga.

Partit de futbol: UD Cornellà 
- Lleida Esportiu TCF

Diumenge 4 de gener a les 11:00
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